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Medborgarförslag angående flytt av 
förvaltningshus 

Svar på medborgarförslag 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Stadsdelsnämnden har fått ett medborgarförslag om att 
förvaltningskontoret även i framtiden ska vara lokaliserat vid 
Slakthusplan. 

Förvaltningen håller med om att förvaltningskontoret på 
Slakthusplan ligger nära flera olika typer av kollektivtrafik och att 
det därför kan anses ligga centralt beläget i stadsdelsområdet. I 
planeringen av förvaltningens flytt till Rågsved finns både sociala 
och ekonomiska vinster. De flesta av förvaltningens möten med 
invånare sker på andra sätt än genom ett besök på 
förvaltningskontoret. Samtidigt innebär en flytt att förvaltningen 
kommer närmare de invånare som har behov av att besöka det. En 
flytt innebär även att en mindre del av förvaltningens budget 
kommer gå till lokalhyror. Förvaltningen kommer kunna nyttja 
skattemedlen mer effektivt då pengar istället kan gå till 
verksamheterna.  

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Stadsdelsnämnden har fått ett medborgarförslag om att 
förvaltningskontoret även i framtiden ska vara lokaliserat vid 
Slakthusplan. Bakgrunden till medborgarförslaget är 
stadsdelsnämndens inriktningsbeslut från november år 2023 om att 
flytta förvaltningskontoret till Rågsved år 2027. Medborgarförslaget 
kom in till förvaltningen den 7 juni 2024. 

Handläggare
Jonas Fransson
Telefon: 08-50820346

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2024-10-24

Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning
Avdelning HR och utveckling

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2024/502
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Ärendet 
En invånare har lämnat in ett medborgarförslag om att förvaltningen 
borde tänka om och fortsätta att vara lokaliserade vid Slakthusplan 
och inte flytta hela förvaltningskontoret till Rågsved. Författaren 
anser att en flytt till Rågsved kommer att försämra för flera av 
stadsdelsområdets invånare då de får längre till kontoret. Det lyfts 
fram att Slakthusområdet är en central plats i förhållande till 
Rågsved som i sin tur ligger i stadsdelsområdets periferi. Särskilt 
menar författaren att invånarna i Årsta, Årstaberg och Östberga 
hamnar längst ifrån det nya kontoret där också förändringar i 
kollektivtrafikens busslinjer ytterligare försämrar möjligheterna för 
de boende i Östberga. Författaren menar vidare att det finns en 
växande opinion mot en flytt av förvaltningskontoret till Rågsved. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Avdelning HR och utveckling. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen håller med författaren om att det nuvarande 
förvaltningskontoret på Slakthusplan ligger nära flera olika typer av 
kollektivtrafik och att det därför kan anses ligga centralt beläget i 
stadsdelsområdet. Förvaltningen kan också bekräfta att invånare i 
vissa stadsdelar kommer få längre restid med kollektivtrafiken när 
de ska åka till Rågsved istället för till Slakthusplan.  

I planeringen av förvaltningens flytt av förvaltningskontoret till 
Rågsved finns både sociala och ekonomiska vinster. En placering av 
kontoret med cirka 450 medarbetare i Rågsved kommer ha en stor 
positiv inverkan på både Rågsved och omkringliggande stadsdelar. 
De flesta av förvaltningens möten med stadens invånare sker i alla 
de olika verksamheterna som finns spridda i hela stadsdelsområdet 
och genom till exempel hembesök. En flytt av förvaltningskontoret 
till Rågsved innebär samtidigt att förvaltningen kommer närmare de 
invånare som har behov av att besöka det. Det innebär även att en 
mindre del av förvaltningens budget kommer gå till lokalhyror då 
hyrorna i Slakthusområdet förväntas öka mer jämfört med till 
exempel Rågsved. Det innebär att förvaltningen kommer kunna 
nyttja skattemedlen mer effektivt då pengar istället kan gå till 
verksamheterna. Även om förvaltningskontoret flyttar kommer 
förvaltningen även i framtiden fortsätta att ge service och möta 
invånare i alla de verksamheter som finns spridda över hela 
stadsdelsområdet. Förvaltningen kommer bland annat att utreda 
möjligheterna till en lokalisering av ett medborgarkontor i Östberga 
i samband med flytten från Slakthusplan. 
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Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Anders Carstorp  Carina Idenfors 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 
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